
PROTOKÓŁ Nr  2/16 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 4 marca 2016 roku 

 

 

 

4 marca 2016 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Wiżajny  

w budynku Urzędu Gminy w Wiżajnach. 

 

Posiedzeniu przewodniczył wybrany jednogłośnie Przewodniczący Rady Gminy  

Pan Walenty Wałejko. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Pan Grzegorz Rutkowski  – Z-ca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Nieobecni: Pan Andrzej Jurgielewicz oraz Pan Jan Dariusz Rudziewicz 

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 1).                 

                                 

 

1. Pani Teresa Kuźma    – Przewodnicząca Komisji Budżetu i  

     Finansów 

2. Pan Tadeusz Łanczkowski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

3. Pan Tomasz Zamojski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów  

4. Pan Walenty Wałejko   – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

Nieobecny: Pan Sławomir Przekop   

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 2).  

 

 

1. Pan Bogdan Duś   – Z-ca przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

2. Pan Jarosław Mikielski  – Członek Komisji Infrastruktury 

3. Pan Czesław Puza   – Członek Komisji Infrastruktury 

4. Pan Jan Krzykwa    – Członek Komisji Infrastruktury 

Nieobecny: Pan Andrzej Łanczkowski 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3). 

 

W posiedzeniu wziął udział radny Pan Ignacy Szeraszewicz. 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 4). 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – Wójt Gminy 

2. Pani Teresa Klejmont   – Skarbnik Gminy 

3. Pani Jadwiga Markowska  – Sekretarz Gminy   

4. Pan Daniel Sieraniewicz   – Inspektor w Urzędzie Gminy 

 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 10
05 

i powitał 

wszystkich zebranych. 
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Do p-ktu 2 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał proponowany porządek 

posiedzenia:    

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Wiżajny. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju 

Gminy Wiżajny na lata 2016-2025 z perspektywą do 2030 r. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wiżajny na lata 2016-2027. 

9. Sprawy bieżące.  

10. Wolne wnioski.  

11. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący posiedzenia zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku 

obrad. Z braku uwag zapytał o to, kto jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad.  

Za oddano 10 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że porządek został przyjęty.  

 

 

 

Do p-ktu 3  

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Za przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej głosowało  

2 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Infrastruktury głosowało 4 członków 

komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów głosowało  

4 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

 Przewodniczący posiedzenia stwierdził, że protokoły zostały przyjęte. 

 

 

Do p-ktu 4 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Wiżajny. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że wcześniejsza uchwała była 

podjęta w 2011 r. i obowiązywała do 2015 r. Wyjaśniła, że w poprzedniej uchwale ujęte były 

jeszcze nieruchomości w Smolnikach  oraz w Bolciach, a teraz już tego nie ma i należy 

podjąć nową uchwałę, Stwierdziła, że wszystko zostało zmienione i skorygowane. 
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 Radny Pan Tomasz Zamojski zapytał, co z mieszkaniami w blokach. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że nigdy nie były ujmowane 

w tym programie i teraz też ich nie ma. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że powoli będzie 

podejmowany temat sprzedaży tych mieszkań w blokach, bo stosowne uchwały zostały już 

wcześniej podjęte. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał 

członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. 

Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 10 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 5). 

 

 

Do p-ktu 5 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy Wiżajny na 

lata 2016-2025 z perspektywą do 2030 r. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że będzie mała zmiana  

w stosunku do tego dokumentu, który radni otrzymali na ostatnim posiedzeniu. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że jest propozycja zmiany,  

a właściwie rozwinięcia katalogu remontowanych dróg o wszystkie drogi gminne. Wyjaśniła,  

że w strategii zostaną wymienione wszystkie drogi. Dodała, że dokument przeszedł wszystkie 

niezbędne konsultacje i żadne uwagi nie wpłynęły.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał 

członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. 

Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 10 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 6). 

 

 

Do p-ktu 6 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że chodzi o nieruchomość 

w miejscowości Leszkiemie. Wyjaśnił, że jest to budynek po byłej mleczarni i zostanie 

wystawiony na przetarg nieograniczony.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał 

członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. 

Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 10 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 7). 
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Do p-ktu 7 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont przedstawiła proponowane zmiany: 

1. Zmniejszono plan dochodów i wydatków z tytułu podatku od nieruchomości naliczonego 

za drogi wewnętrzne na terenie gminy - 279 622,- zł; 

2. Przeniesiono plan wydatków z rozdziału dowożenie uczniów z przeznaczeniem  

na zabezpieczenie  własnego udziału w wysokości 20 % do przyznanej dotacji z PUW  

w Białymstoku na wypłaty stypendium w szkołach w kwocie - 13 736,- zł; 

3. Przeniesiono plan wydatków z działu drogi gminne z przeznaczeniem sfinansowania 

wydatków związanych z uczęszczaniem dzieci z terenu gminy Wiżajny do przedszkola  

na terenie miasta Suwałki - 8 080- zł; 

4. Przeniesiono plan wydatków z rozdziału promocja jednostek samorządu terytorialnego  

na opłaty za pobyt podopiecznego w domu pomocy społecznej w kwocie - 10 000,- zł. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że są dzieci, które są 

dowożone do Suwałk i Gmina musi pokryć koszty transportu tych dzieci.  

Dodał, że jest to kwota 1 000 zł za dwójkę dzieci i nie ma innej możliwości. Wyjaśnił,  

że jest również jedna osoba w domu pomocy społecznej, za którą też trzeba płacić 23 zł  

za dobę. Dodał, że z tego co wie, to są jeszcze dodatkowo dwie osoby, które również mogą  

do takiego domu trafić i za nie również Gmina będzie musiała płacić. Stwierdził,  

że od tych kosztów nie da się uciec.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że te kwoty są dziwnie 

obliczane, bo jak ktoś zarabia 1100 zł to musi my wystarczyć na miesiąc na wszystko,  

a tutaj obliczane to jest w dziwny sposób.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że koszt jednej wywrotki 

żwiru to kwota 450 zł. Dodał, że pieniędzy wystarczy na ok. 100 wywrotek.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał 

członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. 

Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 10 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 8). 

 

 

Do p-ktu 8 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wiżajny na lata 2016-2027. Następnie odczytał projekt uchwały i zapytał członków 

Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu.  

Za  pozytywną opinią projektu uchwały oddano 10 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących 

się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 9). 
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Do p-ktu 9 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Sprawy bieżące. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że na poprzednim 

posiedzeniu Komisji była już rozpatrywana kwestia funduszu sołeckiego i ekwiwalentu  

dla strażaków i te uchwały będą na najbliższej sesji.  Dodał, że 4 strażaków z Oklin chciało 

jechać na szkolenia, ale musiał im odmówić ze względu na wysokie koszty. Wyjaśnił,  

że 126 godzin szkolenia, za które trzeba zapłacić ok. 8 tys. zł to stanowczo za dużo  

i Gminy na to nie stać. Dodał, że może należy jednostkę w Oklinach traktować jako jednostkę 

pomocniczą, a nie bojową.  

Wójt Gminy powiedział, że zlecił podział działki, która ma być przekazana dla Pani Komar. 

Dodał, że podzielono też działki dla Pana Sucajtysa. Wyjaśnił, że został zrobiony również 

podział działki w Rogożajnach Wielkich i teraz jest już dojście do jeziora. Dodał, że zrobiono 

również podział działki przy blokach pod budowę parkingu.  

Wójt Gminy powiedział, że Zarząd Dróg Wojewódzkich będzie robił zatokę przystankową 

przy piekarni w Wiżajnach. Powiedział, że Urząd zatrudni pracownika Pana Szczygieł  

za którego przez 6 m-cy będzie płacił Urząd Pracy, a po tym okresie, Gmina ma obowiązek 

zatrudnić go na 3 m-ce.  

Wójt Gminy powiedział, że podjął wstępne działania w sprawie rozbiórki ogrodzenia przy 

stadionie gminnym. Wyjaśnił, że firma KOPEX chce 6 tys. zł  + VAT za rozbiórkę. Dodał,  

że ze wstępnych ustaleń wynika, że nie będzie trzeba kupować działki od Pani Faleckiej,  

aby był dojazd do plaży.  

Wójt Gminy powiedział, że została zawarta umowa ze Starostwem Powiatowym w sprawie 

przekazania 10 tys. zł do każdej z 4 remontowanych dróg, na które został napisany wniosek  

o dofinansowanie.  Wyjaśnił, że ten temat jest bardzo trudny i jego zdaniem gmina otrzyma 

14 pkt na 18 możliwych, gdyż za bezrobocie w powiecie nasza gmina punktów nie otrzyma,  

a za dochód na mieszkańca również nie otrzyma maksymalnej ilości punktów,  

a tylko 3. Stwierdził, że w tej sprawie zostało zrobione wszystko co było możliwe.  

Wójt Gminy powiedział, że zwróciła się do niego Pan Grygo o zapłatę za drogi.  

Dodał, że powiedział mu iż Gmina nie będzie płaciła za żadne drogi. Stwierdził,  

że jeżeli by to zrobił, to zaraz ustawiło by się kilka kolejnych osób z podobnymi 

roszczeniami. Powiedział również, że projekt remontu oczyszczalni ścieków jest  

już wykonywany.  

Wójt Gminy powiedział, że w sprawie wieczystego użytkowania i przewartościowania 

okazało się, że 5 osób zainteresowane jest odkupieniem na własność nieruchomości. 

Powiedział, że jeżeli chodzi o remont budynku Urzędu Gminy, to prace projektowe dobiegają 

już końca. Dodał, że nie będzie robiony budynek z piętrem, tylko obiekt parterowy  

z poszerzoną dobudową.  

Wójt Gminy powiedział, że rozmawiał z właścicielem łącznika drogi Wiżajny - Wiżgóry. 

Wyjaśnił, że nie ma mowy o jakimkolwiek porozumieniu z tym Panem, więc będzie 

konieczność odtworzenia starego odcinka drogi. Dodał, że będzie składał wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego o dofinansowanie. 

Wójt Gminy powiedział, że był u niego nowy Komendant Policji w Suwałkach,  

który stwierdził, że z robionej mapy zagrożeń, wynika, że nasza Gmina jest bezpieczna  

i nie będzie posterunku Policji w Wiżajnach. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, czy była już podejmowana uchwała  

o przekazaniu nieruchomości dla Policji pod ten posterunek. 
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 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że takiej uchwały nie było, był tylko taki 

pomysł i rozmowy w tej sprawie. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że zwrócili się do niego 

organizatorzy Rajdu Polski z prośbą o zgodę na ponowne przeprowadzenie tego rajdu. 

Wyjaśnił, że tym razem zażąda kwoty 10 tys. zł za kilometr drogi, gdyż za tą kwotę,  

którą wpłacili ostatnio nie udało się przywrócić stanu dróg, który był przed rajdem.  

Dodał, że jeżeli nie będzie zgody na taką kwotę, to on na ten rajd się nie zgodzi. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że część drogi w miejscowości 

Dziadówek leży na jego gruncie. Dodał, że chce tylko uczciwości i żeby wyżwirować tą 

drogę za te 2,5 tys. zł. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że na utrzymanie dróg jest 

przeznaczone 100 tys. zł. Wyjaśnił, że połowę tej kwoty przeznaczy na równanie dróg,  

a połowę na żwirowanie. Stwierdził, że zakłada iż za te pieniądze uda się zakupić  

100 wywrotek żwiru. Wyjaśnił, że dzienny koszt pracy równiarki wynosi tyle samo,  

co 3 wywrotki żwiru. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapyta dlaczego jest takie niskie 

ciśnienie w linii.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że prosi o jeszcze trochę 

cierpliwości, gdyż trwają prace i pomiary w tej sprawie. Dodał, że na najbliższe posiedzenie 

postara się zaprosić projektanta i może już wtedy będzie wiadomo co z tym trzeba zrobić. 

 Wójt Gminy powiedział, regulowane są sprawy podziału działek pod remont dróg. 

Dodał, że po podziale trzeba te wszystkie zmiany nanieść w księgach wieczystych,  

a to są koszty. Wyjaśnił, że dzięki wsparciu Wicestarosty, Starostwo Powiatowe w Suwałkach 

naniesie te zmiany za darmo. Wójt Gminy powiedział również, że postara się przekonać kilka 

osób, aby rozliczając się z podatku wskazał Wiżajny, tak aby Gmina otrzymała z tego tytułu 

jakieś pieniądze. Dodał, że radni również mogą powiedzieć o tym swoim znajomym,  

którzy mają taką możliwość, aby rozliczając się wskazywały Wiżajny.  

 

 

Do p-ktu 10 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Wolne wnioski.  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko przedstawił:  

- sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostki samorządu 

terytorialnego - (załącznik Nr 10); 

- informacje o strukturze zatrudnienia oraz faktycznych wydatkach na wynagrodzenia 

nauczycieli do przeprowadzenia analizy, o której mowa w art. 30a ust. 1  ustawy Karta 

Nauczyciela - Publiczne Gimnazjum w Wiżajnach - (załącznik Nr 11); 

- informacja o strukturze zatrudnienia oraz faktycznych wydatkach na wynagrodzenia 

nauczycieli do przeprowadzenia analizy, o której mowa w art. 30a ust. 1  ustawy Karta 

Nauczyciela - Szkoła Podstawowa w Wiżajnach - (załącznik Nr 12). 

Przewodniczący posiedzenia powiedział, że jeżeli ktoś będzie chciał jeszcze  

raz zapoznać się z tymi dokumentami, to będą dostępne w Urzędzie Gminy w pok. nr 3. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że Gmina otrzyma 

pieniądze na tzw. 500+ oraz pieniądze na przygotowanie się do tego. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że na wdrożenie systemu będzie 

przekazane ok. 3 tys. zł.  



7 

 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że część tych pieniędzy 

przeznaczone będzie dla pracownika, który będzie to prowadził, a resztę będzie trzeba 

zagospodarować w taki sposób, aby nie było konieczności zwrotu tych środków. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że pracy na cały etat tam  

nie będzie. Dodała, że teraz na wypłatę tzw.  500+  przekazane są środki w kwocie 1,4 mln zł,  

ale to jest na wypłatę przez 9 m-cy, więc w przyszłym roku kwota może wynieść ok. 2 mln zł, 

bo będzie to już pełen rok wypłaty. 

Radna Pani Teresa Kuźma zapytał, czy ktoś naprawi tą połamaną barierkę  

na ul. Suwalskiej. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że to jest droga 

powiatowa i to Powiat będzie to naprawiał, prawdopodobnie z polisy ubezpieczeniowej 

osoby, która tą barierkę uszkodziła. 

 Więcej wniosków nie zgłoszono 

 

 

Do p-ktu 11 
 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zakończenie posiedzenia. Następnie podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu  

i zamknął obrady połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny. 

Godzina  11
15

. 

 

Protokołował: 

D. Sieraniewicz 

Przewodniczący posiedzenia 

 

 

/-/ Walenty Wałejko 

 

 

1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

 

          /-/ Andrzej Jacek Hołdyński 

 

 

 

 

2. Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

 

 

  /-/ Teresa Kuźma 

 

 

 

3. Zastępca Przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

 

 

             /-/ Bogdan Duś 


